



PRESS RELEASE

IMMEDIATE RELEASE

November 4, 2024

CONTACT: Megan Griego, Senior Executive Officer
Communications and Strategic Alliances
623.694.0444 | mgriego@aguafria.org

Agua Fria High School District Achieves Landmark Designation as Arizona's First "Academies" School District

(AVONDALE, Ariz. – Nov. 4, 2024) The Agua Fria High School District has received designation as Arizona's first "Academies" school district by the organization Ford Next Generation Learning ([Ford NGL](#)). This prestigious recognition underscores the District's commitment to integrating classroom learning with real-world industry needs, setting a new benchmark for educational excellence and community collaboration.

"Becoming Arizona's first 'Academies' school district validates our commitment to transforming education. The designation and launch of the Academies of the Southwest Valley are significant achievements for our community, reflecting our commitment to preparing a skilled workforce for high-demand, well-paying careers," said Superintendent Mark Yslas. "It underscores the District's role in driving economic growth and improving the quality of life in our region. Our community can take great pride in this milestone, which marks a new era of educational innovation and business collaboration."

This achievement is supported by a range of committed partners, including the cities of Avondale, Buckeye, and Goodyear; the Center for the Future of Arizona; WESTMEC; the Southwest Valley Chamber of Commerce; Estrella Mountain Community College; and WESTMARC, the lead convener. These partnerships are crucial in aligning educational strategies with regional business needs and workforce demands.

Sintra Hoffman, CEO of WESTMARC, emphasized, "This designation showcases the successful partnership between businesses and educators to address regional workforce needs. It represents a shared commitment to enhancing educational outcomes and fostering economic development."

This launch of the Academies of the Southwest Valley in Fall 2024, signified the District's shift from traditional career and technical education (CTE) to a more integrated, industry-focused approach, aligning educational strategies with modern workforce demands. Specialized career academies at each of the District's five high schools—Agua Fria, Canyon View, Desert Edge, Millennium, and Verrado—provide students with practical skills, industry certifications, and meaningful work-based experiences, enhancing their employability and readiness for higher

education. The Academies also support students who are college or military-bound by offering tailored pathways that meet diverse post-graduation goals. This approach represents high-impact learning, integrating academic rigor with real-world practical application.

This initiative responds directly to feedback from the community via the District's 10-year strategic plan, which emphasizes focusing on career readiness and workplace skills development. The academy model reflects the district's proactive approach to addressing these needs and preparing students for future success.

A key component of the designation includes a master plan to ensure the academy transformation is sustainable. This comprehensive plan outlines strategies for maintaining program quality, continuous improvement, and long-term success, ensuring that the benefits of this transformation are enduring and impactful.

Others are taking notice of the District's efforts. AZ Big Media recently recognized the District as one of Arizona's 40 most creative businesses, due the Academy transformation. This recognition highlights the District's creativity and responsiveness to the region's needs and as a leader in shaping the educational landscape in Arizona.

#####

Agua Fria Union High School District was established in 1955. Today, the District serves the communities of Avondale, Buckeye, Goodyear, Litchfield Park, with six high schools: Agua Fria, Canyon View, Desert Edge, Millennium, Verrado and Agua Fria Online. Plus the District offers two alternative programs: Coldwater Academy and New Directions. More information can be found at aguafria.org



Comunicado de Prensa

Para Publicación Inmediata
4 de noviembre de 2024
Alliances

CONTACTO: Megan Griego, Senior Executive Officer
Communications & Strategic
623.694.04444 | mgriego@aguafria.org

El Distrito Escolar Agua Fría logra una designación histórica como el primer distrito escolar de "Academias" en Arizona

(AVONDALE, Arizona – 4 de noviembre de 2024) El Distrito Escolar Agua Fría ha recibido la designación como el primer distrito escolar de "Academias" en Arizona por Ford Next Generation Learning (Ford NGL). Este prestigioso reconocimiento subraya el compromiso del Distrito de integrar el aprendizaje en el aula con las necesidades de la industria en el mundo real, estableciendo un nuevo referente para la excelencia educativa y la colaboración comunitaria.

"Convertirnos en el primer distrito escolar de 'Academias' en Arizona con el respaldo de Ford NGL valida nuestro compromiso con la transformación de la educación", dijo el Superintendente Mark Yslas. "Este modelo une el aprendizaje en el aula con la aplicación en el mundo real, preparando a los estudiantes para el éxito futuro y demostrando nuestra dedicación a la innovación educativa".

Ford NGL, una organización nacional líder en el avance de la educación secundaria, garantiza que los programas sean innovadores y relevantes. Esta designación marca una transición de la educación técnica y profesional tradicional (CTE) a un enfoque más integrado y centrado en la industria, alineando las estrategias educativas con las demandas modernas del mercado laboral.

La designación de "Academias" implica el establecimiento de academias de carrera especializadas en cada una de las cinco escuelas secundarias del Distrito: Agua Fría, Canyon View, Desert Edge, Millennium y Verrado. Estas academias proporcionan a los estudiantes habilidades prácticas, certificaciones de la industria y experiencias significativas basadas en el trabajo, mejorando su empleabilidad y preparación para la educación superior. El modelo de academias también apoya a los estudiantes que se preparan para la universidad o el servicio militar, ofreciendo rutas personalizadas que satisfacen diversos objetivos post-graduación. Este enfoque representa un aprendizaje de alto impacto, integrando el rigor académico con la aplicación práctica.

Un componente clave de la designación incluye un plan maestro para garantizar que la transformación de las academias sea sostenible. Este plan integral describe estrategias para mantener la calidad del programa, la mejora continua y el éxito a largo plazo, asegurando que los beneficios de esta transformación sean duraderos e impactantes.

Esta iniciativa responde directamente a los comentarios de la comunidad a través del plan estratégico de 10 años del Distrito, que enfatiza la preparación para la carrera y el desarrollo de habilidades para el lugar de trabajo. El modelo de academias refleja el enfoque proactivo del distrito para abordar estas necesidades y preparar a los estudiantes para el éxito futuro.

Este logro cuenta con el apoyo de una amplia gama de socios comprometidos, incluidos las ciudades de Avondale, Buckeye y Goodyear; el Center for the Future of Arizona; WESTMEC; la Cámara de Comercio del Suroeste del Valle; y Estrella

Mountain Community College. Estas asociaciones son cruciales para alinear las estrategias educativas con las necesidades empresariales regionales y las demandas del mercado laboral.

Sintra Hoffman, directora ejecutiva de WESTMARC, destacó: "Esta designación demuestra la exitosa colaboración entre las empresas y los educadores para abordar las necesidades laborales de la región. Representa un compromiso compartido para mejorar los resultados educativos y fomentar el desarrollo económico".

"Las Academias del Suroeste del Valle" se lanzaron en agosto de 2024 con la cohorte inaugural de estudiantes de primer año. Cada escuela secundaria muestra con orgullo un emblema que reconoce su estatus como parte de esta iniciativa, simbolizando la dedicación del Distrito a la excelencia académica y la relevancia en la industria.

"Esta designación es un logro significativo para la comunidad, ya que refleja un compromiso con el desarrollo de una fuerza laboral capacitada y lista para carreras bien remuneradas y de alta demanda. Impulsará el desarrollo económico y mejorará la calidad de vida en nuestra región. La comunidad puede sentirse muy orgullosa de este hito, que marca una nueva era de excelencia educativa y colaboración", dijo el Superintendente Yslas.

#####

El Distrito de Escuelas Secundarias Agua Fria Union se estableció en 1955. Hoy en día, el distrito sirve a las comunidades de Avondale, Buckeye, Goodyear, Litchfield Park, con seis escuelas secundarias: Agua Fría, Canyon View, Desert Edge, Millennium, Verrado y Agua Fría Online. Además, el distrito ofrece dos programas alternativos: Coldwater Academy y New Directions. Más información se puede encontrar en aguafria.org